
Elektrisiteit netwurk yn Ljouwert grut probleem ?

FNP Ljouwert makket harren grutte soargen foar bedriuwen, ynstellingen en 
partikulieren !

YNLIEDING,

Ôfrûne moandei 3oktober 2022 hawwe wy yn it telefyzje programma 
Nieuwsuur sjen kinnen dat de problemen oangeande de druk op it 
elektrisiteitsnetwurk yn Nederlân in grut probleem oan it wurden is. Dernei 
hawwe meardere nijskanalen oandacht oan dit item skonken wêryn de 
gemeente Ljouwert net bepaald posityf nei foaren is kommen.

De kaart fan Netbeheer Nederland fan september 2022 lit sjen dat sawat hiel 
Fryslân dit probleem hat en ek de gemeente Ljouwert. Yn dit programma 
hearre wy dat san 16 bedriuwen al yn de problemen sitte op yndustryterrein 
De Hemrik yn Ljouwert en gjin nije dingen mear dwaan kinne dêr stroom by 
brûkt wurdt, ek by de IKC Albertine Agnes skoalle yn de wyk Valeriuskwartier 
yn Ljouwert falle de digibuorden betiden út en moat in need aggregaat by 
springe om de kuolkast draaiende te hálden. 

Ek witte wy in bedriuw yn Stiens dy’t graach de dakken fan har opslach loadsen 
fol sinnepanelen wol lizze mar gjin meiwurking fan Liander krije kin omdat it 
netwurk it net oan kin.

Wy binne fan tinken dat de ekonomyske en finansjele skea troch de minne 
elektrisiteitsnetwurk foar ús ynwenners, bedriuwen, ynstellingen mar ek foar 
ús gemeente grut binne. 

De  fraksje fan de FNP Ljouwert hat de ôfrûne jieren by meardere agindapunten 
harren soarch oer de netwurkkapasiteit útsprutsen yn de riedsseal en sels in 
oprop dien hat by de lêste begruttingsbehandeling oan de ferantwurdlik 
wethâlder dat de tiid fan praten oer is en hy no mei de fûst op tafel slaan moat 
by Liander. 

FRAGEN,

Skriftlike fragen oangeande de druk op it elektrisiteits netwurk yn de gemeente 
Ljouwert fan de FNP Ljouwert oan it kolleezje fan boargemaster en wethâlders 
sa as bedoeld yn artikel  42, earste lid fan it reglemint fan oarder fan de 
gemeenteried fan Ljouwert.  



( graach alle antwurden mei ûnderbouwing, dus net allinne ja as nee )

  

1- Wie it kolleezje op de hichte van de problemen oangeande de 
kapasiteit oan it elektrisiteits netwurk op yndustryterein de Hemrik.

2- Ek by de Albertine Agnes skoalle yn it Valeriuskwartier is dit probleem 
geande, wist it kolleezje dit ? sa ja, foar wa binne de ekstra kosten ?

3- Binne der mear problemen bekend by it kolleezje  yn de stêd Ljouwert 
oangeande de kapasiteit fan it netwurk foar it leverjen fan stroom? sa 
ja wêr ? sa ja hoe lang al ?

4-  Ljouwert har 35 doarpen en in oantal buorskippen. Fraach : libje dêr 
problemen sa as by fraach 3 omskreaun ? sa ja (graach per doarp as 
buorskip oan jaan ) en hoe lang at it spilet.

5-  Is der by it kolleezje bekind at der ek bedriuwen west hawwe dy’t 
harren werom lutsen hawwe om sich yn us gemeente te festigjen troch 
it net oanlizze kinnen fan elektrisiteit op harren beëage kavel ?

6- Hawwe bouwplannen sawol projekten dan wol frije sektor of sosjale 
bou problemen hân troch net bouwen te kinnen as fertraging yfm it te 
let as net oanlizzen fan in elektrisiteitsnet ? sa ja binne hjir ek claims út 
fuort kommen rjochting de gemeente ?

7-  Yn de parse wurdt praten oer “aanzienlijke economische schade voor 
gemeenten”  troch in te swak elektrisiteitsnetwurk yn in de gemeente. 
Fraach: is der al ekonomyske skea bekend yn ús gemeente ? sa ja 
hoefolle ?

8- Hat ús gemeente harren soarch wol útsprutsen rjochting Liander, 
provinsje of ryk  oangeande de swakke kapasiteit fan it netwurk ? sa ja 
kin it kolleezje dizze korrespondinsje ek mei ús diele ?

9- Is it kolleezje bekind dat in protte bedriuwen yn ús gemeente graach 
sinnepanielen  op harren daken del lizze wolle mar Liander de stroom 
net ôfnimme wol as kin ? sa ja, is hjir oerlis mei Liander oer west ?

10- Is der ek mei de doarpsbelangen en wykferieningen praten oer de 
problemen oangeande it elektrisiteitsnetwurk yn ús gemeente? sa ja 
binne dêr ferslagen fan en wol it koleezje die mei ûs diele ?

11- Op 17 febrewaris 2021 is de LEA ( Leeuwarder Energie Agenda) by 
beslút yn de rie fêst steld, deze befettet noch al wat ambysjes en 



doelstellingen. Fraach:  hat de hiele situaasje oangeande de problemen 
mei it elektrisiteitsnetwurk yn us gemeente konsekwinsjes foar dit 
dokumint?  Sa ja, wat betsjut dit foar de beslútfoarming fan destiids ? 
sa nee werom net ?   

12- Is it kolleezje it mei ús as FNP iens dat de ferantwurdlik wethâlder 
de folsleine rie ifm de aktive ynformaasjeplicht al lang oer dit majeure 
probleem hie moatte ynformearjen.

Groetnis,

Jan-Willem Tuininga

Fraksjefoarsitter FNP Ljouwert
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